



ZONE A

AREA BOUNDED BY THE STREETS: WOJSKA POLSKIEGO, SKŁODOWSKIEJ-CURIE, ZAMKOWA I ZAMUROWA

Subject to local zoning plans - does not require a zoning permit

According to the plans approved by resolutions: of the Municipal Council of Piotrków Trybunalski No. L.925/2002 of 11 September 2002, and of the Town Council of Piotrków Trybunalski No. XXX/590/13 of 27 February 2013, designation of the area: multifunctional town centre buildings, multiple-family residential buildings, commercial and cultural buildings, greenery

- ecological heating, water supply and sewage disposal by urban network system

Full information on local planning is available on the website www.ppp.piotrkow.pl

This is an area of the historical town centre urban system of Piotrków Trybunalski

entered in the register of historical monuments in accordance with the regulations: WKZ in Lodz No. K.III-52/34/62 of 1 February 1962, and the Office of the Provincial Council in Lodz KL.IV.680/482/67 of 14 September 1967.

Construction project requires an agreement with the office of monument conservation

Within the defined area, the following buildings are listed in the register of monuments: the Royal Castle - Pl. Zamkowy 4 (Reg. KL.IV.680/452/67 dated 04.09.1967), the synagogue - ul. Jerozolimka 29 (Reg. KL.IV.680/468/67 dated 11.09.1967) and the small synagogue - ul. Jerozolimka 29 (Reg. KL.IV.680/468/67 dated 11.09.1967), outhouse - Pl. Czarnieckiego 7 (Reg. KL.IV.469/67 dated 11.09.1967), town houses - Pl. Czarnieckiego 9 (Reg. KL.IV.680/38/72 dated 22.05.1972)

Within the defined area, the following buildings are listed in the municipal register of monuments: the hospital - ul. Wojska Polskiego 2, tenements - Pl. Zamkowy 1, 2 and 3, ul. Wojska Polskiego 10, tenements - Pl. Czarnieckiego 5, 8, chapel and morgue - ul. Zamkowa 24.

ZONE B

AREA BOUNDED BY THE STREETS: ZAMKOWA, SKŁODOWSKIEJ-CURIE, STAROWARSZAWSKA I ZAMUROWA

Subject to local zoning plans - does not require a zoning permit

According to the plans approved by resolutions: of the Municipal Council of Piotrków Trybunalski No. L.925/2002 of 11 September 2002, and of the Town Council of Piotrków Trybunalski No. XXX/590/13 of 27 February 2013, designation of the area: multifunctional town centre buildings, multiple-family residential buildings, associated service buildings, greenery and service buildings, greenery

- ecological heating, water supply and sewage disposal by urban network system

Full information on local planning is available on the website www.ppp.piotrkow.pl

This is an area of the historical town centre urban system of Piotrków Trybunalski

entered in the register of historical monuments in accordance with the regulations: WKZ in Lodz No. K.III-52/34/62 of 1 February 1962, and the Office of the Provincial Council in Lodz KL.IV.680/482/67 of 14 September 1967.

Construction project requires an agreement with the office of monument conservation

Within the defined area, the following buildings are listed in the register of monuments: residential building - ul. Farna 2 (Reg. KL.IV.680/39/72 dated 22.05.1972), residential building - ul. Farna 4 (Reg. KL.IV.680/41/72 dated 22.05.1972) house - ul. Farna 6 (Reg. KL.IV.680/42/72 dated 22.05.1972) and tenement - ul. Farna 8 (Reg. KL.IV.680/42/67 dated 12.09.1967)

Within the defined area, the following buildings are listed in the municipal register of monuments: house - ul. Zamkowa 11, tenement - ul. Percza 6, tenement - ul. Wąpłowa 5, tenements - ul. Starowarszawska 2, 4, 6, 8, 18 and 20

ZONE C

AREA BOUNDED BY THE STREETS: STAROWARSZAWSKA, SKŁODOWSKIEJ-CURIE, GARNCARSKA I ZAMUROWA

Subject to local zoning plans - does not require a zoning permit

According to the plans approved by resolutions: of the Municipal Council of Piotrków Trybunalski No. L.1116/30/98 of 17 June 1998, and of the Town Council of Piotrków Trybunalski No. XXX/590/13 of 27 February 2013, designation of the area: multifunctional town centre buildings, multiple-family residential buildings, greenery

- ecological heating, water supply and sewage disposal by urban network system

Full information on local planning is available on the website www.ppp.piotrkow.pl

This is an area of the historical town centre urban system of Piotrków Trybunalski

entered in the register of historical monuments in accordance with the regulations: WKZ in Lodz No. K.III-52/34/62 of 1 February 1962, and the Office of the Provincial Council in Lodz KL.IV.680/482/67 of 14 September 1967.

Construction project requires an agreement with the office of monument conservation

Within the defined area the following buildings are listed in the register of historical monuments: parish church - ul. Krakowskie Przedmieście 2 (Reg. KL.IV.680/453/67 dated 04.09.1967), presbytery - ul. Krakowskie Przedmieście 2 (Reg. KL.IV.680/454/67 dated 04.09.1967), the curtain wall - ul. Garncarska 2 (Reg. KL.IV.680/455/67 dated 04.09.1967)

Within the defined area, the following buildings are listed in the municipal register of historical monuments: the churchyard, church office, fence, tunnel - ul. Krakowskie Przedmieście 2, tenement - ul. Jerozolimka 12, tenements - ul. Starowarszawska 3, 5, 7, 9, 11, 13, 15, 17 and 25

ZONE D

AREA BOUNDED BY THE STREETS: GARNCARSKA, SKŁODOWSKIEJ-CURIE, AL. KOPERNIKA I KRAKOWSKIE PRZEDMIEŚCIE

Subject to local zoning plans - does not require a zoning permit

According to the plans approved by resolutions: of the Municipal Council of Piotrków Trybunalski No. L.1116/30/98 of 17 June 1998, designation of the area: multiple-family residential buildings (associated service buildings), single family residential buildings, greenery

- ecological heating, water supply and sewage disposal by urban network system

Full information on local planning is available on the website www.ppp.piotrkow.pl

This is an area of the historical town centre urban system of Piotrków Trybunalski

entered in the register of historical monuments in accordance with the regulation of the Office of the Provincial Council in Lodz KL.IV.680/482/67 of 14 September 1967.

Construction project requires an agreement with the office of monument conservation

Within the defined area, the following buildings are listed in the municipal register of historical monuments: tenements - ul. Garncarska 7, 13 and 21

ЗОНА А

ТЕРРИТОРИЯ, ОГРАНИЧЕННАЯ УЛИЦАМИ: ВОЙСКА ПОЛЬСКОГО, СКЛОДОВСКОЙ-КЮРИ, ЗАМКОВОЙ И ЗАМУРОВОЙ

Включенная в местные планы планировки территории - не требуется получения решения об условиях застройки

Согласно планам, утвержденным решениями: Городского совета Петрува-Трибунальского № L.925/2002 от 11 сентября 2002 г. и Совета города Петрува-Трибунальского № XXX/590/13 от 27 февраля 2013 г. назначение территории: многофункциональная застройка центральных районов города, жилищная многоквартирная застройка.

строительство объектов сферы обслуживания, культурные услуги, организованное озеленение - экологическое отопление, водоснабжение и сбор сточных вод через систему городских сетей

Полная информация о местных планах на сайте: www.ppp.piotrkow.pl

Эта территория с исторической урбанистической системой центральной части города включена в реестр памятников истории решением Хранителя памятников истории города Лодзь № K.III-52/34/62 от 1 февраля 1962 г. и Президиума Волеводского народного совета № KL.IV.680/482/67 от 14 сентября 1967 г.

Строительный проект необходимо согласовать со службой защиты памятников истории

В границах территории в реестр памятников истории включены: Королевский замок - ул. Пласа Замковы 4 (Решение KL.IV.680/452/67 от 04.09.1967 г.), синагога - ул. Ерозолимака 29 (Решение KL.IV.680/468/67 от 11.09.1967 г.) и малая синагога - ул. Ерозолимака 29 (Решение KL.IV.680/468/67 от 11.09.1967 г.), филиал - ул. Пласа Чарнического 7 (Решение KL.IV.469/67 от 11.09.1967 г.), каменный дом - ул. Пласа Чарнического 9 (Решение KL.IV.680/38/72 от 22.05.1972 г.)

В границах территории находятся объекты, включенные в гласный реестр (ведомость) памятников истории: больница - ул. Войска Польского 2, каменные дома - ул. Пласа Чарнического 5, 8, часовенка и похоронная - ул. Замкова 24.

ЗОНА В

ТЕРРИТОРИЯ, ОГРАНИЧЕННАЯ УЛИЦАМИ: ЗАМКОВОЙ, СКЛОДОВСКОЙ-КЮРИ, СТАРОВАРШАВСКОЙ И ЗАМУРОВОЙ

Включенная в местные планы планировки территории - не требуется получения решения об условиях застройки

Согласно планам, утвержденным решениями: Городского совета Петрува-Трибунальского № L.925/2002 от 11 сентября 2002 г. и Совета города Петрува-Трибунальского № XXX/590/13 от 27 февраля 2013 г. назначение территории: многофункциональная застройка центральных районов города, жилищная многоквартирная застройка.

строительство объектов сферы обслуживания, культурные услуги, организованное озеленение - экологическое отопление, водоснабжение и сбор сточных вод через систему городских сетей

Полная информация о местных планах на сайте: www.ppp.piotrkow.pl

Эта территория с исторической урбанистической системой центральной части города включена в реестр памятников истории решением Хранителя памятников истории города Лодзь № K.III-52/34/62 от 1 февраля 1962 г. и Президиума Волеводского народного совета № KL.IV.680/482/67 от 14 сентября 1967 г.

Строительный проект необходимо согласовать со службой защиты памятников истории

В границах территории в реестр памятников истории включены: жилой дом - ул. Фарна 2 (Решение KL.IV.680/39/72 от 22.05.1972 г.), жилой дом - ул. Фарна 4 (Решение KL.IV.680/41/72 от 22.05.1972 г.), жилой дом - ул. Фарна 6 (Решение KL.IV.680/42/72 от 22.05.1972 г.) и каменный дом - ул. Фарна 8 (Решение KL.IV.680/42/67 dated 12.09.1967 г.)

В границах территории находятся объекты, включенные в гласный реестр (ведомость) памятников истории: каменный дом - ул. Замурова 11, каменный дом - ул. Переча 6, каменный дом - ул. Воступна 8, каменные дома - ул. Староваршавска 2, 4, 6, 8, 16, и 20.

ЗОНА С

ТЕРРИТОРИЯ, ОГРАНИЧЕННАЯ УЛИЦАМИ: СТАРОВАРШАВСКОЙ, СКЛОДОВСКОЙ-КЮРИ, ГАРНЦАРСКОЙ И ЗАМУРОВОЙ

Включенная в местные планы планировки территории - не требуется получения решения об условиях застройки

Согласно планам, утвержденным решениями: Городского совета Петрува-Трибунальского № L.1116/30/98 от 17 июня 1998 г. и Совета города Петрува-Трибунальского № XXX/590/13 от 27 февраля 2013 г. назначение территории: многофункциональная застройка центральных районов города, жилищная многоквартирная застройка.

- экологическое отопление, водоснабжение и сбор сточных вод через систему городских сетей

Полная информация о местных планах на сайте: www.ppp.piotrkow.pl

Эта территория с исторической урбанистической системой центральной части города включена в реестр памятников истории решением Хранителя памятников истории города Лодзь № K.III-52/34/62 от 1 февраля 1962 г. и Президиума Волеводского народного совета № KL.IV.680/482/67 от 14 сентября 1967 г.

Строительный проект необходимо согласовать со службой защиты памятников истории

В границах территории в реестр памятников истории включены: приходской костел - ул. Краковские Предместие 2 (Решение KL.IV.680/453/67 от 04.09.1967 г.), дом приходского священника - ул. Краковские Предместие 2 (Решение KL.IV.680/454/67 от 04.09.1967 г.), оборонительные стены - ул. Гарницарска 2 (Решение KL.IV.680/455/67 от 04.09.1967 г.)

В границах территории находятся объекты, включенные в гласный реестр (ведомость) памятников истории: костел, канцелярия, ограда, банька - ул. Краковские Предместие 2, каменный дом - ул. Ерозолимака 12, каменные дома - ул. Староваршавска 3, 5, 7, 9, 11, 13, 15, 17 и 25.

ЗОНА D

ТЕРРИТОРИЯ, ОГРАНИЧЕННАЯ УЛИЦАМИ: ГАРНЦАРСКОЙ, СКЛОДОВСКОЙ-КЮРИ, АЛ. КОПЕРНИКА И КРАКОВСКИМ ПШЕДМЕСЬЦЕМ

Включенная в местные планы планировки территории - не требуется получения решения об условиях застройки

Согласно планам, утвержденным решениями: Городского совета Петрува-Трибунальского № L.1116/30/98 от 17 июня 1998 г. назначение территории: жилищная многоквартирная застройка (дополнительное строительство объектов сферы обслуживания) жилищная многоквартирная застройка, организованное озеленение - экологическое отопление, водоснабжение и сбор сточных вод через систему городских сетей

Полная информация о местных планах на сайте: www.ppp.piotrkow.pl

Эта территория с исторической урбанистической системой центральной части города включена в реестр памятников истории решением Президиума Волеводского народного совета № KL.IV.680/482/67 от 14 сентября 1967 г.

Строительный проект необходимо согласовать со службой защиты памятников истории

В границах территории находятся объекты, включенные в гласный реестр (ведомость) памятников истории: каменные дома - ул. Гарницарска 7, 13 и 21.

PIOTRKÓW TRYBUNALSKI - miasto położone na pograniczu historycznych dzielnic państwa polskiego. Legenda przypisuje założenie miasta, żyjącemu w I połowie XII wieku, potężnemu możnowładcy polskiemu Piotrowi Duninowi zwanemu Włostowicem, który pokutując za czyn nierycerski, miał w Polsce wybudować 77 kościołów, w tym najstarszy kościół w Piotrkowie pod wezwaniem św. Jakuba. To od jego imienia ma pochodzić patronimiczna nazwa miasta, której drugi człon: Trybunalski, został nadany w czasach nowożytnych dla upamiętnienia Trybunału Koronnego - najwyższego sądu dawnej Rzeczypospolitej - mającego tutaj swoją siedzibę przez 214 lat, poczynając od 1578 roku aż do katastrofy państwa polskiego u schyłku XVIII wieku. Historyczne początki Piotrkowa nie są znane, a pierwsza informacja o nim spotkana w źródłach historycznych, pochodzi z przywileju księcia krakowskiego wystawionego w 1214 roku, który potwierdza wyrok sądu książęcego, korzystny dla położonego blisko, nad Pilicą, klasztoru cystersów w Sulejowie.

WIZUALIZACJA ZAGOSPODAROWANIA

O naszym Królowej Jadwidze, który w murach piotrkowskich znaleźć można <http://citi.piotrkow.pl/index.php/legenda/piotrkowskie/365-o-naszym-krzowej>

O Opiekunce Miasta, która Piotrków przed Szwedami ratowała <http://citi.piotrkow.pl/index.php/legenda/piotrkowskie/363-o-opiekunce-miasta>

O sędziu diabelskim, co sprawiedliwszy był od ludzkiego <http://citi.piotrkow.pl/index.php/legenda/piotrkowskie/369-o-sadzie-czartowski>

O księciu Łokietku, który ukrywał się w wieży farnej <http://citi.piotrkow.pl/index.php/legenda/piotrkowskie/364-o-lokietku>

W ciągu XIII wieku Piotrków rozwinął się w znaczną i ludną osadę, gdzie władcy książęcy i sierażdzkiego zwolniali zjazdy rycerskie i odbywali sądy, w czasach, gdy władcy najwyższym sędzią swoich poddanych. Prawdopodobnie w trakcie jednego z takich zjazdów, który w roku 1291 zwołał tutaj książę sierażdzki Władysław Łokietek, Piotrków otrzymał przywilej lokacyjny i prawo miejskie, bowiem w początkach XIV wieku, co wynika z dokumentów książęcych, był już miastem i cieszył się opieką władcy. Niestety pierwsze dokumenty miejskie Piotrkowa uległy zniszczeniu około 1400 roku, kiedy wielki pożar zniszczył zabudowę i naruszył mury miejskie stawiane w II połowie XIV wieku za panowania Kazimierza Wielkiego. Wtedy także zbudowana została Fara - najstarszy z piotrkowskich kościołów, którego mury były świadkami wydarzeń mających znaczenie dla królestwa polskiego, tu bowiem uroczystymi nabożeństwami zaczynały się w XV i XVI wieku zjazdy generalne szlachty polskiej i obrady sejmowe, później sesje Trybunału Koronnego. Tu rozpoczęli swoje rządy, obierani władcami na sejmikach elekcyjnych, potomkowie Władysława Jagiełły, który w 1404 roku potwierdził wszystkie dawne przywileje Piotrkowa i nadał jego mieszkańcom prawo magdeburskie, zapewniając samorząd i królewską opiekę. Tu składali pierwsze hołdy władcóm Rzeczypospolitej wicel mistrzowie Zakonu Krzyżackiego.



PIOTRKÓW KOLEBKĄ PARLAMENTARYZMU I DEMOKRACJI

Na zjeździe generalnym zwołanym do Piotrkowa przez króla Jana Olbrachta w styczniu 1493 roku nastąpiło ostateczne ustalenie kształtu parlamentu polskiego z podziałem na Izby Senacką i Poselską. Te wydarzenia powodowały, że Piotrków był w tym okresie drugą - polityczną stolicą królestwa. Wieki XV i XVI to najlepszy okres w dziejach miasta, które pomimo trapiących je klęsk żywiołowych, pod koniec XVI wieku liczyło ponad 3000 mieszkańców w obrębie murów miejskich i na rozległych przedmieściach. Upadek miasta przyniosły dopiero klęski żywiołowej skutek wojen ze Szwecją toczonych w XVII i początkach XVIII wieku. Wielki pożar we wrześniu 1786 roku zniszczył barokową zabudowę Starego Miasta, które odbudowane w początkach XIX wieku, zachowało tylko średnio-wiekiowy układ urbanistyczny i zabytkowe kościoły. Miejskie mury obronne, które utraciły swoje znaczenie i były w złym stanie technicznym, zostały rozebrane przed 1827 rokiem, a ratusz - dawna siedziba Trybunału Koronnego po 1867 roku z polecenia władz gubernialnych. W tym trudnym dla miasta okresie pewnego splendoru dodawały mu, powstałe na przełomie XVII i XVIII wieku, kolegia jezuitów i pijarów kształcające młodzież szlachecką ze znacznej polaci kraju. W XVIII wieku pobierali tu nauki ludzie, którzy zapisałi się w historii Polski jako ważne postacie życia politycznego i naukowego jak Stanisław Konarski - reformator oświaty, lub Tomasz Maruszewski i Stanisław Małachowski współwzory Konstytucji 3 Maja.

O Piotrze Morawiaku <http://citi.piotrkow.pl/index.php/legenda/piotrkowskie/357-o-piotrze-morawiaku>

O dwóch siostrach <http://citi.piotrkow.pl/index.php/legenda/piotrkowskie/381-o-dwoch-siostrach>

O porwanej zakonnicy, która pana na Bugaju nie chciała <http://citi.piotrkow.pl/index.php/legenda/piotrkowskie/362-o-porwanej-zakonnicy>

O świętym debie i Czarnym <http://citi.piotrkow.pl/index.php/legenda/piotrkowskie/358-o-debie-i-czarnym>

O zatopionej wsi i historii powstania Jeziora Bugaj <http://citi.piotrkow.pl/index.php/legenda/piotrkowskie/360-o-zatopionej-wsi>

O Belbogu, który sabaty na Łysej Górze urządzał <http://citi.piotrkow.pl/index.php/legenda/piotrkowskie/358-o-belbogu>

Projekt rewitalizacji zakłada ożywienie zdegradowanego obszaru, który utracił swoją rangę centrum miasta oraz poprawę jakości życia, poprzez aktywizację mieszkańców i odtworzenie więzi społecznych. Stworzenie nowej dzielnicy mieszkaniowej i usługowej Piotrkowa Trybunalskiego, atrakcyjnej dla mieszkańców, biznesu i turystów. Podstawowym celem rewitalizacji jest ograniczenie depopulacji strefy centralnej, poprzez napływ nowych mieszkańców do stworzonego na ten cel zasobu mieszkaniowego. Pozwoli to na zwiększenie popytu w dzielnicy, co będzie miało wpływ na ożywienie handlu i usług oraz stworzenie nowych miejsc pracy. Dla ww. obszaru zakłada się zachowanie istniejących wartościowych budynków, szczególnie w pierzejach ulic oraz likwidację pozostałej przypadkowej i bezwartościowej zabudowy. Inwestycja stworzy nową jakość wnętrza urbanistycznego - „podwórka piotrkowskiego” wraz z utworzeniem zabudowy pierzejowej wzdłuż ulic. Planuje się wykonać bulwary nad rzeką Strawą, od ulicy Wojska Polskiego do al. Kopernika - oczyszczenie i odrestaurowanie koryta rzeki Strawy, rewitalizację skweru przy placu Zamkowym, nasadzenia zieleni i budowę ciągów pieszych. Do wspólnej realizacji działań rewitalizacyjnych Miasto zaprasza inwestorów prywatnych, organizacje pozarządowe oraz mieszkańców. Dzięki dostępności środków finansowych na kompleksowe przedsięwzięcia rewitalizacyjne (m.in. w ramach Regionalnych Programów Operacyjnych i Narodowego Programu Rewitalizacji) przywracane będą funkcje gospodarcze - społeczne terenów zdegradowanych.

O Piotrze Morawiaku <http://citi.piotrkow.pl/index.php/legenda/piotrkowskie/357-o-piotrze-morawiaku>

O porwanej zakonnicy, która pana na Bugaju nie chciała <http://citi.piotrkow.pl/index.php/legenda/piotrkowskie/362-o-porwanej-zakonnicy>

O zatopionej wsi i historii powstania Jeziora Bugaj <http://citi.piotrkow.pl/index.php/legenda/piotrkowskie/360-o-zatopionej-wsi>

O dwóch siostrach <http://citi.piotrkow.pl/index.php/legenda/piotrkowskie/381-o-dwoch-siostrach>

O świętym debie i Czarnym <http://citi.piotrkow.pl/index.php/legenda/piotrkowskie/358-o-debie-i-czarnym>

O Belbogu, który sabaty na Łysej Górze urządzał <http://citi.piotrkow.pl/index.php/legenda/piotrkowskie/358-o-belbogu>

Odnowa tego obszaru obejmować będzie następujące działania:

- zachowanie dziedzictwa materialnego, kulturowego i tożsamości Miasta,
- rozwój funkcji mieszkaniowej na terenie rewitalizowanym,
- odnowa powierzchniologicznie czynnej, w celu zdefiniowania nowych miejsc wypoczynku,
- aktywizację społeczną i gospodarczą mieszkańców służącą włączeniu społecznemu i likwidacji obszarów biedy na terenie rewitalizowanym,
- zwiększenie aktywności obywatelskiej mieszkańców oraz organizacji pozarządowych na terenie rewitalizowanym.

